
Najvišje borčevsko odličje za leto 1980 prejela prvoborca Ana Dolgan in Cveto Novak

VISOKO PRIZNANJE
(mlv) Predsedstvo zveznega odbora Zve-

ze združenj borcev NOV Jugoslavije pode-
ljuje že od leta 1973 vsako leto »Plaketo
ZZB NOV Jugroslavije« tudi zaslužnim posa-
meznikom, ki so še danes ohranili vse mo-
ralnopolitične kvalitete borca NOV in že vr-
sto let nosjjo osnovno breme dejavnosti te
organizacije. Do sedaj je to visoko priznanje
v naši občini prejelo 13 bork in borcev. V
letošnjem letu pa sta to plaketo prejela tudi
prvoborca Ana Dolgan in Cveto Novak.

ANA DOLGAN se je v NOV vključila že
aprila 1941 in je do aretacije 1944. leta de-
lala kot politična aktivistka OF in KP. Ja-
nuarja 1944. leta je bila izdana, aretirana
in kasneje poslana v koncentracijsko tabori-
šče Ravensbriick.

Po osvoboditvi je nadaljevala s politično
aktivnostjo v Ljubljani (Bežigrad, Center,
mesto) in končala višjo partijsko šolo v Beo-
gradu. Po letu 1955 pa vse do danes aktivno
deluje v Siški, predvsem pa v ZZB NOV —
v svoji krajevni organizaciji »Ljubo Šercer«,
občinskem in mestnem odboru. Predsednica
je medvojnega aktiva OF bivšega rajona Si-
ška in članica medvojnega aktiva OF za me-
sto Ljubljana ter z vso prizadevnostjo skrbi
za čim verodostojnejšo rekonstrukcijo teh
organov in zbiranje podatkov o delovanju
teh med vojno.

CVETO NOVAK je predvojni komunist in
član KPS od 1940. leta. Takoj-po okupaciji
se je vključil v NOB in je najprej sodelo-
val pri organiziranju oborožene vstaje na
področju Tacna in Rašice. Do novembra 1942
je bil borec in kurir, nato pa je kot organi-
zator NOB opravljal na terenu politične
funkcije, bil načelnik VOS in namestnik na-
čolnika OZNE za zahodno Primorsko in bil
načelnik obveščevalne službe II. VDV briga-
de do konca vojne.

Po osvoboditvi je opravljal odgovorne
funkcije in dolžnosti v enotah KNOJ, po
končani vojaški akademiji leta 1952 pa je
kot oficir delal na odgovornih mestih v JLA
in kot svetnik za vojaška vprašanja na pred-
stavništvu SFRJ v Avstriji, po vrnitvi pa je
bil načelnik organizacijsko-mobilizacijskega
oddelka Jjubljanskega vojaškega okrožja ter
bil vodja obrambnih priprav na RSNZ Slo-
venije vse do leta 1975. V organizaciji ZZB
NOV aktivno dela od leta 1975. Tako je v
sedanji mandatni dobi predsednik občinske-
ga odbora ZZB NOV Ljubljana-Siška, pod-
predsednik Mestnega odbora ZZB NOV Ljub-
ljana ter delegat skupščine in član predsed-
stva RO ZZB NOV Slovenije. Je član pred-
sedstva občinske in mestne konference SZDL
ter delegat družbenopolitičnega zbora skup-
ščine občine Ljubljana-Šiška. S svojim zna-
njem, sposobnostjo, izredno zavzetostjo in
velikim čutom odgovornosti veliko prispeva
k ustreznemu razreševanju družbenih proble-
mov in problemov, s katerimi se srečuje or-
ganizacija ZZB NOV. Pod njegovim vod-
stvom so bili v občinski organizaciji dose-
ženi uspehi, zlasti pri urejanju organizacij-
skih vprašanj Zveze borcev v okviru kra-
jevne skupnosti. Prav tako pri podružbljanju

revolucionarnih izročil, pri varstvu in po-
stavljanju spomenikov NOB, pri zagotavlja-
nju in organiziranju širšega zdravstvenega
varstva udeležencev NOV. Njegova zavzetost
in prispevek sta opazna tudi pri vseh drugih
oblikah aktivnosti organizacije ZZB NOV.

Čestitkam se pridružuje tudi naše uredni-
štvo.

CVETO NOVAK IN
ANTON PETERNEL-IGOR
ČLANA SVETA REPUBLIKE

(mlv) Skupščina SRS je 25. junija
1980 sprejela odlok o izvolitvi članov
sveta republike, v katerega sta bila
med 24 člani izvoljena tudi Siškarja
Cveto Novak in Anton Peternel-Igor,
dolgoletni predsednik občinskega od-
bora ZZB NOV Ljubljana-Siška, v ka-
terem je uspešno deloval od leta 1967
do novembra 1977. Cestitamo!

22. JULIJ V VVZ LITOSTROJ

(bm) Pomniki iz naše revolucionarne pre-
teklosti se skozi živo uro zgodovine prenašajo
na mladi rod.

Tako je DPM »Darko Marušič« iz KS Li-
tostroj organiziralo srečanje cicibanov iz VVZ
Litostroj s tovariši, ki so v času NOB in naše
socialistične revolucije ustvarjali našo zgo-
dovino.

Srečanje borcev s cicibani je bilo nadvse
prisrčno in doživeto. Cicibani niso bili samo
pasivni poslušalci, ampak so si napravili pa-
pirnate- titovke s peterokrako zvezdo. S sten
pa so njihove risbice govorile, kako polni
pričakovanja so.

Svoja težka, pa tudi vesela doživetja iz
naše borbe sta pripovedovala Ivan Česnik,
borec Prekomorske brigade, in Mara Robež-
nik, znana aktivistka in partizanka.

»Ja, res so bile ta dolge puške nerodne,
ampak se je lahko vsaj bolj daleč streljalo.«
(Pripomba cicibana.)

Vprašanja so kar deževala iz otroških ust.
Zelo pomembno se jim je zdelo, da je tudi
tovarišica streljala na Nemce. Ugotavljali so

kvaliteto orožja, ki so ga imeli partizani na
razpolago. Razlagali so, kako bi oni ravnali
v določenih trenutkih. Obljubili so še, da se
bodo pridno učili, ker hočejo tudi oni za do-
movino nekaj storiti.

SREČANJE BORCEV
XII. SNOUB V MOSTECU

(bp) Pod pokroviteljstvom občine Ljub-
ljana-Siška je bila 6. septembra 1980 ob 11. uri
v Mostecu tovariško srečanje nekdanjih
borcev XII. Slovenske narodnoosvobodilne
udarne brigade.

Kljub temu, da ima brigada domicil v
Sevnici, Novem mestu in Trebnjem, so se
nekdanji borci odločili za srečanje v Mostecu
predvsem zato, ker so sodelovali v bojih za
osvoboditev Ljubljane in tudi zato, ker velik
del borcev XII. SNOUB danes živi v Ljub-
ljani.

Ob 37-letnici ustanovitve te udarne bri-
gade so nekdanjim borcem-jubilantom po-
deljena posebna spominska priznanja. V kul-
turnem programu so sodelovala kulturno-
umetniška društva naše občine in znani gle-
dališki igralci. Godba na pihala Litostroj
je to pot prvič zaigrala »Pesem XII. briga-
de«, ki jo je napisal Lojze Sonc-Toni, uglasbil
Ciril Cvetko — oba nekdanja borca te bri-
gade, priredil pa dirigent godbe na pihala
Litostroj Ilič Blagoje.


